

## Standard & Poor's Confirms Iraq's Credit Rating with a Stable Outlook

Iraq maintained its credit rating and the level of foreign currency reserves, according to a report issued by Standard & Poor's (S&P) credit rating agency. The agency granted Iraq a credit rating of B - / B with a stable outlook, as a result of the financial and economic stability in Iraq. The new classification reflects the Ministry of Finance's ongoing economic and financial reform policy, in addition to maintaining the level of foreign currency reserves that exceed the external public debt and meeting other external financial obligations as a result of stable crude oil prices.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)

## استاندرد أند بوزز تثبت تصنيف العراق الائتماني مع نظرة مستقبلية مستقرة

حافظ العراق على تصنيفه الائتماني ومستوى احتياطات العملة الأجنبية، وذلك وفقاً لتقرير صادر عن وكالة ستاندرد أند بوزز للتصنيف الائتماني (S&P). ومنحت الوكالة العراق تصنيفاً ائتمانياً عند B - / B مع نظرة مستقبلية مستقرة، وذلك نتيجة الاستقرار المالي والاقتصادي في العراق. ويعكس التصنيف الجديد سياسة الإصلاحات الاقتصادية والمالية المستمرة التي تنتهجها وزارة المالية، بالإضافة إلى المحافظة على مستوى احتياطات العملة الأجنبية التي تفوق الدين العام الخارجي والإيفاء بالالتزامات المالية الخارجية الأخرى نتيجة استقرار أسعار النفط الخام.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)



## Bahrain Imposes Tax on Large Multinational Companies in Early 2025

Bahrain's National Bureau of Revenue (NBR) intends to implement the tax on large multinational companies operating in the Kingdom of Bahrain, whose annual global revenues exceed €750 million, in accordance with Decree-Law No. (11) of 2024, and in line with the requirements of the OECD Pillar II. The decree will enter into force on January 1, 2025, and eligible persons must register with the Authority before the deadline specified in the relevant legislation. The move comes in line with the Kingdom of Bahrain's accession in 2018 to the OECD Comprehensive Framework in support of the two-pillar tax reform project along with more than 140 countries, including the Gulf Cooperation Council (GCC).

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)

## البحرين تفرض ضريبة على الشركات الكبيرة وتعددة الجنسيات مطلع 2025

يعتزم الجهاز الوطني للإيرادات في البحرين، تطبيق الضريبة على الشركات الكبيرة متعددة الجنسيات العاملة في مملكة البحرين، والتي تتجاوز إيراداتها السنوية العالمية 750 مليون يورو، وفقاً للمرسوم بقانون رقم (11) لسنة 2024، وبما يتماشى مع متطلبات الركيزة الثانية لمنظمة التعاون الاقتصادي والتنمية. وسيدخل المرسوم حيز التنفيذ في الأول من يناير 2025، ويجب على المؤهلين التسجيل لدى الجهاز قبل الموعد النهائي المحدد في التشريعات ذات الصلة. وتأتي هذه الخطوة تماشياً مع انضمام مملكة البحرين في العام 2018 إلى الإطار الشامل لمنظمة التعاون الاقتصادي والتنمية، وذلك دعماً لمشروع الإصلاح الضريبي ذي الركيزتين إلى جانب أكثر من 140 دولة، بما في ذلك دول مجلس التعاون لدول الخليج العربية.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)



## Egypt's Net Foreign Assets Are Positive For the Third Consecutive Month

Central Bank of Egypt data showed that Egypt's net foreign assets came in positive for the third consecutive month in July, after remaining negative for more than two years, rising by \$220 million. Net foreign assets jumped to 644.8 billion Egyptian pounds at the end of July from 626.6 billion pounds in June. That's equivalent to \$13.27 billion at the end of July, and \$13.05 billion at the end of June. Egypt's net foreign assets have turned negative since February 2022, falling to "minus" \$28.96 billion in January, but in February this year, the government boosted its finances by selling the rights to develop the Ras El Hikma area on the Mediterranean coast for \$35 billion. Also by signing in March an \$8 billion financial support package with the International Monetary Fund.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)

## صافي أصول مصر الأجنبية إيجابي للشهر الثالث توالي

أظهرت بيانات «البنك المركزي المصري»، أن صافي الأصول الأجنبية في مصر جاء إيجابياً للشهر الثالث على التوالي في يوليو (تموز) الماضي، بعد أن ظل سلبياً لأكثر من عامين؛ إذ ارتفع 220 مليون دولار. وقفز صافي الأصول الأجنبية إلى 644.8 مليار جنيه مصري في نهاية يوليو الماضي من 626.6 مليار جنيه خلال يونيو (حزيران) الذي سبقه. وهو ما يعادل 13.27 مليار دولار في نهاية يوليو، و13.05 مليار دولار في نهاية يونيو. وتحوّل صافي أصول مصر الأجنبية سلبياً منذ فبراير (شباط) 2022؛ إذ هبط إلى "سالب" 28.96 مليار دولار في يناير (كانون الأول)، لكن في فبراير من العام الحالي، عززت الحكومة ماليتها عبر بيع حقوق تطوير منطقة رأس الحكمة على ساحل البحر المتوسط مقابل 35 مليار دولار. وأيضاً عبر التوقيع في مارس (آذار) الماضي على حزمة دعم مالي بقيمة 8 مليارات دولار مع صندوق النقد الدولي.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)



## Fiscal Discipline Reinforces Positive Outlook for Oman's Economy

Moody's has revised its outlook for Oman from stable to positive with the affirmation of B's credit rating. B.A. 1. The agency attributed this improvement to the continued decline in public debt levels and improved oil revenues, in addition to the government's commitment to the public debt management strategy, which led to reducing external debt risks, strengthening the country's financial position, and achieving positive results and stable levels of foreign reserves.

The government's measures have strengthened its ability to cope with shocks, such as energy price fluctuations, rising interest rates, and other variables. The Sultanate was able to reduce public debt to 36.5 percent of GDP by the end of 2023. External debt is about 24 percent compared to more than 50 percent of GDP in 2020.

[Source \(Al-Arab Newspaper of London, Edited\)](#)

## الانضباط المالي يعزز النظرة الايجابية له مسار الاقتصاد العماني



عدلت وكالة "موديز" نظرتها المستقبلية لسلطنة عمان من نظرة مستقرة إلى نظرة إيجابية مع تأكيد التصنيف الائتماني عند بي. أي 1. وعزت الوكالة هذا التحسن إلى استمرار تراجع مستويات الدين العام وتحسن إيرادات النفط، إضافة إلى التزام الحكومة باستراتيجية إدارة الدين العام مما أدى إلى تقليل مخاطر الديون الخارجية، وتعزيز قوة المركز المالي للدولة، وتحقيق نتائج إيجابية ومستويات مستقرة في الاحتياطات الأجنبية. وعززت الإجراءات التي اتخذتها الحكومة

من قدرتها على مواجهة الصدمات، مثل تقلبات أسعار الطاقة، وارتفاع نسب الفائدة وغيرها من المتغيرات. وبينت الوكالة أن السلطنة تمكنت من خفض الدين العام إلى 36.5 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي بنهاية عام 2023. في حين بلغت الديون الخارجية منها نحو 24 في المئة مقارنة بما كانت عليه عام 2020 البالغة أكثر من 50 في المئة من إجمالي الناتج المحلي الإجمالي.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

## Oil Continues Losses Amid Prospect of Higher OPEC Supply+

Oil prices extended losses on Monday, with investors assessing an increase in OPEC+ production from October against a sharp drop in Libya's output amid weak demand in China and the United States, the world's largest oil consumers.

Brent crude futures fell 57 cents, or 0.7 percent, to \$76.36 a barrel. West Texas Intermediate crude futures fell 50 cents, or 0.7 percent, to \$73.05 a barrel.

The losses come after a 0.3 percent decline for Brent crude last week and a 1.7 percent decline for WTI.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)

## النفط يواصل خسائره وسط احتمالات ارتفاع إمدادات أوبك+



واصلت أسعار النفط خسائرها اليوم الاثنين، مع تقييم المستثمرين لزيادة إنتاج أوبك+ من أكتوبر/تشرين الأول مقابل انخفاض حاد في إنتاج ليبيا وسط ضعف الطلب في الصين والولايات المتحدة أكبر مستهلكين للنفط في العالم.

وتراجعت العقود الآجلة لخام برنت 57 سنتا أو 0.7 في المئة إلى 76.36 دولار للبرميل. ونزلت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط 50 سنتا أو 0.7 في المئة إلى 73.05 دولار للبرميل.

وتأتي الخسائر بعد انخفاض بنسبة 0.3 في المئة لخام برنت الأسبوع الماضي وتراجع بنسبة 1.7 في المئة لخام غرب تكساس الوسيط.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## Morocco Receives 10 Million Tourists in 7 Months

Morocco welcomed about 10 million tourists by the end of July, up 15 percent compared to the same period last year. In July alone, the number of arrivals to Morocco reached 2.6 million, a growth of 20 percent.

According to the Directorate of Financial Studies and Forecasts of the Ministry of Economy and Finance, classified accommodation establishments managed to reach 12.7 million overnight stays, an increase of 8.4 percent.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



## المغرب يستقبل 10 ملايين سائح خلال 7 أشهر

استقبل المغرب حوالي 10 ملايين سائح مع نهاية شهر يوليو/تموز الماضي، أي بارتفاع نسبته 15 في المئة مقارنة بالفترة ذاتها من العام الماضي. في حين بلغ عدد الوافدين على المغرب، خلال شهر يوليو/تموز فقط، 2.6 ملايين سائح، بنمو بنسبة 20 في المئة.

وبحسب مديرية الدراسات والتوقعات المالية التابعة لوزارة الاقتصاد والمالية، فإن مؤسسات الإيواء المصنفة تمكنت من الوصول إلى 12.7 ملايين ليلة مبيت بارتفاع بنسبة 8.4 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## ■ Gold Stabilizes After U.S. Interest Cut Data

Gold prices settled on Monday, after falling 1 percent in the previous session, as inflation data in the United States indicated that the Federal Reserve is likely to cut interest rates less than expected this month.

Spot gold settled at \$2,502.89 an ounce after hitting a session low of \$2,494.15 on Friday. However, gold posted monthly gains in August. U.S. gold futures rose 0.3 percent to \$2,535.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



## ■ الذهب يستقر بعد بيانات خفض الفائدة الأميركية

استقرت أسعار الذهب اليوم الاثنين، بعد أن هبطت 1 في المئة في الجلسة السابقة، إذ أشارت بيانات التضخم في الولايات المتحدة إلى أن مجلس الاحتياطي الفيدرالي (البنك المركزي الأمريكي) من المرجح أن يتجه لخفض أسعار الفائدة بأقل من المتوقع هذا الشهر.

واستقر سعر الذهب في المعاملات الفورية عند 2502.89 دولار للأونصة بعد أن سجل أدنى مستوى في الجلسة عند 2494.15 دولار يوم الجمعة. ومع ذلك، سجل الذهب مكاسب شهرية في أغسطس/آب. وارتفعت العقود الأميركية للأجل للذهب بنسبة 0.3 في المئة إلى 2535 دولار.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## ■ Maldives Faces the Risk of Bankruptcy after 'Fitch Decision'

Maldives' bonds fell to record highs after Fitch downgraded the country's credit rating for the second time since June. Fitch downgraded the Maldives to CC amid mounting liquidity pressures, deteriorating financial conditions in the Maldives, and it is nearing bankruptcy.

Its foreign reserves fell by nearly half in a year to \$388 million in July. This comes amid growing investor concerns about fiscal deficits and future financing needs. The Ministry of Finance in the Maldives has pledged a commitment to reduce risk by strengthening fiscal discipline.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



## ■ جزر المالديف تواجه خطر الإفلاس بعد قرار "فيتش"

تراجعت سندات دولة المالديف إلى مستويات قياسية بعد تخفيض وكالة فيتش للتصنيف الائتماني للدولة للمرة الثانية منذ يونيو الماضي. وخفضت "فيتش" تصنيف جزر المالديف إلى CC ، وسط تصاعد الضغوط على السيولة وتدهور الأوضاع المالية في المالديف، واقترابها من الإفلاس.

وانخفضت الاحتياطيات الأجنبية لها بنحو النصف خلال عام لتبلغ 388 مليون دولار في يوليو. ويأتي ذلك وسط تزايد مخاوف المستثمرين من العجز المالي واحتياجات التمويل المستقبلية. في حين تعهدت وزارة المالية في المالديف، الالتزام بتقليل المخاطر عبر تعزيز الانضباط المالي.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## ■ New Qatari Law to Localize Jobs in the Private Sector

The Emir of Qatar, Sheikh Tamim bin Hamad Al Thani, has issued a new law to localize jobs in the private sector. The law stipulates its implementation and entry into force six months after the date of its publication in the Official Gazette.

The Qatari Ministry of Labor indicated that the issuance of the law on the localization of jobs in the private sector comes in line with the (Qatar Vision 2030) within the human development pillar by providing quality investments and creating employment and training opportunities for male and female citizens and children of Qatari women. In addition to the third national development strategy aimed at radically shifting towards a more productive labor market focused on high-skilled jobs. The law also aims to raise the effective participation rates of the national workforce in private sector institutions and companies to increase the benefit of national competencies and develop the attractiveness of the labor market for the national workforce.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



## ■ قانون قطري جديد لتوطين الوظائف في القطاع الخاص

أصدر أمير قطر الشيخ تميم بن حمد آل ثاني، قانوناً جديداً لتوطين الوظائف في القطاع الخاص. وقضى القانون بتنفيذه، والعمل به بعد ستة أشهر من تاريخ نشره في الجريدة الرسمية.

وبيّنت وزارة العمل القطرية أنّ إصدار قانون توطين الوظائف في القطاع الخاص يأتي تماشياً مع (رؤية دولة قطر 2030) ضمن ركيزة التنمية البشرية بإتاحة استثمارات نوعية وخلق فرص التوظيف والتدريب للمواطنين والمواطنات وأبناء القطريين.

إلى جانب استراتيجية التنمية الوطنية الثالثة الهادفة إلى إجراء تحول جذري نحو سوق عمل أكثر إنتاجية يركز على الوظائف التي تتطلب مهارات عالية. كما يهدف القانون إلى رفع نسب المشاركة الفعالة للقوى العاملة الوطنية في مؤسسات وشركات القطاع الخاص، بما يزيد الاستفادة من الكفاءات الوطنية، وتطوير جاذبية سوق العمل للقوى العاملة الوطنية.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)